
G E M E E N T E 

Aan de fractie van D66 
T.a.v. de heer Molenkamp en mevrouw Renders 

Bestuurszaken 
Raadhuislaan 2, Oss 
Telefoon 14 0412 
Fax [0412] 64 26 05 
E-mail gemeente@)oss.nl 
www.oss.nl 

Postbus 5 

5340 BA Oss 

Wilt u bij uw reactie de 
datum van deze brief en 
ons kenmerk vermelden? 

Datum 

25 oktober 2016 
Ons kenmerk Behandeld door 

E.Wagemakers/ 

P.Verhoeven/M.Mesman 

Onderwerp 

Artikel 41 vragen van de fractie van D66 over 

regulering wietteelt 

Doorkiesnummer 

14 0412 

Geachte heer Molenkamp en mevrouw Renders, 

U hebt het college op 29 september artikel 41 vragen gesteld. Deze vragen gaan over 
regulering wietteelt. In deze brief beantwoorden wij uw vragen puntsgewijs. 

1. Hoeveel branden In de afgelopen vijfjaren waren direct of indirect het gevolg van illegale 
hennepkwekerijen in de gemeente Oss? Hoeveel woningbranden betrof dlt? En hoeveel schade 
gaf dit? 
Door de Veiligheidsregio wordt niet geregistreerd in welke gevallen er sprake is van een brand 
als direct of indirect gevolg van een hennepkwekerij. Wel hanteert de Veiligheidsregio 
procedures met betrekking tot hoe om te gaan met vermeende wietplantages i.v.m. mogelijke 
extra risico's. 

2. Hoeveel illegale hennepkwekerijen zijn er de afgelopen vijfjaar ontdekt in de gemeente 
Oss? Hoeveel hiervan vonden plaats in woningen? Zoja, hoeveel hiervan waren sociale 
woningen? 
We hebben de gegevens bijgehouden sinds in de gemeente Oss het beleid op grond van 
artikel 13b Opiumwet is vastgesteld (het zogenoemde Damocles-beleid). We kunnen de 
aantallen geven van de gevallen waarvan de gemeente een bestuurlijke rapportage heeft 



GEMEENTE — O S S 
Volgvel Ons kenmerk 

2 

ontvangen. Het Damocles-beleid geldt sinds juni 2013. Sinds die tijd tot op heden zijn er 55 

hennepkwekerijen ontdekt, waarvan 45 in een woning. Daarvan waren er 14 in een 

huurwoning van woningcorporaties. Overigens, op basis van de Wet politiegegevens (Wpg) 

zijn gegevens van politie maar twee jaar beschikbaar. Daarna kunnen deze slechts in 

bijzondere gevallen worden geraadpleegd. 

3. Is daarbij ook sprake geweest van huisuitzetting ? Zo ja, waren hier ook inwonende 

kinderen bij betrokken? 

De bevoegdheid op basis van de Opiumwet betreft het tijdelijk sluiten van een pand (een 
maatregel ter bescherming van de openbare orde); niet het uit huis zetten van personen. 
Indien u doelt op de mogelijkheid tot ontbinding van de huurovereenkomst door verhuurders, 
dan is het antwoord: Bij het sluiten van woningen als gevolg van hennepkwekerijen sinds juni 
2013 zijn geen kinderen betrokken geweest. Er zijn wel gevallen geweest van sluiting van een 
woning waarbij ook kinderen betrokken waren, maar in die gevallen was ook (of alleen) 
sprake van aanwezige handelshoeveelheden harddrugs. 

4. Hoeveel capaciteit is de regionale en/of lokale politie alsmede het Arrondissementsparket 

Oost-Brabant, kwijt aan het opsporen, ontmantelen en vervolgens behandelen van illegale 

hennepteelt? 

Door het Openbaar Ministerie wordt aangegeven dat deze vraag niet beantwoord kan worden 
omdat er geen capaciteit apart 'gelabeld' is voor deze criminaliteitsvorm. Hennepzaken 
worden gedraaid als onderdeel van een breed palet aan zaken en onderzoeken die officieren 
en hun ondersteuners voor hun rekening nemen. Het is hierdoor niet mogelijk de vraag te 
beantwoorden hoeveel capaciteit het parket specifiek kwijt is aan hennepzaken. 

Door de politie wordt aangegeven dat niet beantwoord kan worden wat de totale inzet van de 
capaciteit van de eenheid is voor de aanpak van illegale hennepteelt. Binnen het basisteam 
Maasland wordt twee maal in de periode van vier weken een hennepdag gepland. Daarna 
wordt een beperkt aantal personen gepland om de zaak af te handelen. Los van de 
inspanningen van het basisteam ( dat ook voor de gemeente Bernheze werkt) zijn er ook 
andere opsporingsdiensten, zoals het ondermijningsteam van Taskforce Zeeland Brabant, met 
deze problematiek bezig. 

5. In hoeverre zijn kosten van herstel woningen, ontmantelen van de plantage te verhalen op 

de veroorzaker? Of heeft de gemeente alle kosten moeten betalen? 
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De gemeente betaalt geen kosten voor het herstel van woningen of het ontmantelen van 
hennepkwekerijen. 

6. Welk toezicht bestaat er op de producten die worden verkocht in de coffeeshop van de 
gemeente Oss? 

De gemeente Oss ziet toe op de gedoogcriteria voor verkoop en de voorschriften van de 
exploitatievergunning. Door de gemeente wordt geen toezicht gehouden op de producten die 
worden verkocht in de coffeeshop. 

7. Welke middelen heeft de gemeente op dlt moment om te voorkomen dat wiet of hasj wordt 

verkocht met daarop pesticides of andere voor de gezondheid gevaarlijke stoffen? 
De gemeente heeft geen middelen om dit te voorkomen. 

S. Welke concrete resultaten zijn geboekt in de strijd tegen illegale handel van cannabis? 
Voor een effectieve aanpak van criminele structuren werken we samen met politie. Openbaar 
Ministerie en andere overheidspartners. Hiervoor zijn de regionale samenwerkingsverbanden 
Regionaal Informatie en Expertisecentrum Criminaliteit (RIEC) en de Taskforce Brabant 
Zeeland opgericht. 

Door inzet van het ondermijningsteam Taskforce Brabant Zeeland, korte klappen en veelheid 
aan interventies specifiek gericht op stekkerijen en growshops is het logistieke proces van de 
hennepteelt bemoeilijkt en zijn de prijzen van hennepstekjes gestegen. Dit laat zien dat we de 
criminele industrie rondom hennepteelt verstoren. Dit is een van de gezamenlijk bepaalde 
doelen van onze aanpak. 

Er zijn dit jaar door de politie 35 hennepkwekerijen ontmanteld in de gemeente Oss. 
Aantreffen gebeurt soms naar aanleiding van een brand, van een melding vanuit de buurt, 
meldingen vanuit de Criminele Inlichtingen Eenheid en via Meld Misdaad Anoniem. Het 
basisteam heeft ook een verplichting om crimineel geld af te pakken. Naar aanleiding van de 
ontmantelingen wordt steeds gebruik gemaakt van het afpakken of het berekenen van het 
wederrechtelijk verkregen voordeel. Op dit moment staat het "afpak" resultaat op meer dan 
100.000,= euro. 

9. Is bekend hoeveel en welke criminaliteit het gevolg Is van of samenhangt met de illegale 
hennepteelt? 
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Hennepteelt is een verschijningsvorm van ondermijnende criminaliteit en daarmee een 

speerpunt vanuit het integraal veiligheidsplan van de gemeente Oss. Door de politie wordt 

aangeven dat er rond hennepcriminaliteit uitingsvormen van extreem geweld plaatsvinden. 

10. Koestert of deelt het college van burgemeester en wethouders de wens om de gevaren, de 

schade en de overlast door en rondom hennepteelt d.m.v. regulering te bestrijden? Staat het 

College open om te experimenten zoals dat ook gebeurt in de 6-5 gemeenten? Zo ja, op 

welke manier zou het college dit willen aanpakken? 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering van de VNG op 8 juni heeft de gemeente Oss ingestemd 
met de position paper over modernisering cannabisbeleid. In de position paper werd voorgesteld 
experimenteerruimte te bepleiten bij een volgend kabinet om de cannabisketen van productie tot 
en met verkoop eenduidig te regelen. De position paper is op 26 mei in uw commissie behandeld. 

11. Wat vindt het College van het standpunt van VNG en de uitkomsten m.b.t. het VNG-

congres waar 89 % van de Nederlandse gemeenten instemde met een VNG-voorstel om 

experimentele proeven met gereguleerde wietteelt toe te staan? 

Het college van Oss heeft tijdens de Algemene Ledenvergadering van de VNG ingestemd met 
de position paper. Daarmee heeft het college van Oss ingestemd met het voorstel om 
experimenteerruimte te bepleiten bij een volgend kabinet om de cannabisketen van productie 
tot en met verkoop eenduidig te regelen. 

12.Overweegt het college hierbij gezamenlijk op te trekken met de grote regiogemeenten 
zoals Tilburg, Breda, Eindhoven, 's-Hertogenbosch en Helmond? 

In de position paper wordt aangegeven dat een succesvol cannabisbeleid vraagt om een 
samenwerking tussen landelijke en lokale partijen. De betrokkenheid van het Rijk, Openbaar 
Ministerie, politie en lokaal bestuur is van belang is om tot een integrale aanpak te komen. 
Daarom wordt in de position paper gepleit voor een landelijk programma waarin deze partijen 
samen een aantal experimenten uitvoeren. Op die manier ontstaat er een samenhangend 
programma van experimenten, zodat de inzichten uit de experimenten samenkomen en 
kunnen dienen als basis voor het ontwikkelen van een juridisch kader. De VNG stelt voor om 
bij de politieke partijen en de formateur van een nieuw kabinet te pleiten voor een landelijk 
programma van experimenten met een geregelde cannabisketen. De gemeente Oss is het 
eens met deze integrale landelijke aanpak, en heeft gezien andere prioriteiten geen behoefte 
om op dit gebied een pilot te starten. 

Met vriendelijke groet. 



Volgvel 

5 
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Burgemeester en wethouders van de gemeente Oss, 

\Qel4:j4ïan^ 
Drs. M.J.H. van Schaijk 

De burgemeester, 
Drs. W.J.L. Buijs-Glaudemans 


